
Zápis ze 4. schůze výboru Spolku studentů historie FF UK
Ve funkčním období 2019/2020

Datum: 30. 1. 2020 od 18:00

Místo: Mlýnská kavárna na Újezdu (Všehrdova 449/14, 118 00 Malá Strana)

Přítomní členové výboru a Disciplinární komise:
Michal Cáp, Miroslav Vašík, Lucie Kurusová, Ladislav Říha, Marta Harasimowicz
Hosté:
Marek Panocha, Karel Havlovic, Štěpán Truhlařík, Eliška Farová, Jiří Pilip, Martin Jelínek

1) Úvod
▪ zahájení proběhlo v 18:17

▪ Karolína Švandová je omluvena z pracovních důvodů

▪ zápis z minulého měsíce schválen (4/0/0)

▪ návrh úpravy programu, změna názvu bodu (4/0/0)

▪ program schválen (4/0/0)

2) Exkurze do Roudnice nad Labem
▪ zatím 14 lidí, v pondělí večer uzavíráme přihlášky

▪ Karel a Karel rozplánovávají celou exkurzi

▪ Mirek kupuje lístky na vlak

▪ ubytování ve skautské klubovně

▪ do budoucna je zájem o exkurzi do Hradce Králové a do pohraničí

3) Akce v únoru
▪ třetí únorový týden: koreferovaný rozhovor s pamětníkem (potomkyně rodiny Plačků)

- iniciativa Jiřího Pilipa, řeší to s Michalem
- veřejná akce
- v angličtině
- nejspíš středa, kolem 19. února
- Marek Panocha zváží tvorbu plakát, popř. oslovíme Ninu

▪ 27.2. představení knihy Čechoslovakismus

- skoro připraveno, jen je třeba ještě oslovit koreferenty
- koncepce už je vymyšlena, klasický formát prezentace knih, budou tam 2 koreferenti + moderátor



▪ filmový klub: bude osloven Sláva

- aby ještě jeden v únoru proběhnul
- aby bylo rozplánováno i na další měsíce a neřešilo se na poslední chvíli

▪ představení bakalářských a diplomových prací

▪ první/druhý únorový týden spolková hospoda



4) Náčrt akcí na letní semestr
▪ představení bakalářských a diplomových prací

- předběžně oslovení lidé:
Zuzana Vařáková: Obraz vlka ve středověku
David Trojan: Dějiny osídlení Českobrodska ve 13. století
Matěj Čermák: ještě ho oslovíme (práce o rytířské cti a braní do zajetí)
Babeta Jurámiková: Životopis Samuela Štúra

▪ zorganizovat něco k enviromentálním dějinám a animal studies (Hunčovská, Vařáková)

- ještě se nemůžeme dohodnout na konceptu
- Filozofie přírody (PříFUK)
- otázka, jak k tomu přistoupit a jak to propagovat (akce, která příliš netáhne)
- ne nutně na tento semestr

▪ chceme oslovit historické dílny

- udělali bychom k tomu menší akci

▪ budou vycházet knížky k vojenským dějinám, Michal Cáp by je rád představil (možná spojení

s exkurzí do Hradce)

▪ Marta plánuje akci s Jeldou něco k Jugoslávii

- 25. května (Titovy narozeniny bez Titových narozenin)
- akce na pomezí odbornosti a „srandy“
- odlehčený přednáškový den, parodistický potenciál
- kratší přednášky, promítání, alko párty
- hl. point: aby nevadilo, když to nebude masová akce
- mohla by to být akce opakovaná
- Marek Panocha se nabízí k tvorbě plakátů

▪ uskuteční se Memoriál knížete Vladivoje, bude připraven na příští schůzi výboru

▪ v dubnu bude představení knihy M. Kopečka

5) Obscura
▪ došel jeden článek, čas ještě mají do 20. února

▪ tematické číslo asi spíš neklapne, ovšem Obscura vyjde (asi v polovině dubna)

▪ stálý problém s počtem aktivních členů

▪ snaha oživit lidi a Facebook (když bude Obscura vidět, může to přilákat další přispěvatele)



▪ problém s kvalitou článků, které do redakce chodí

▪ otázka změny koncepce, upozornění na blog

▪ pošleme mail, call for articles

6) Rádio 201
▪ rádio opustilo mnoho lidí

▪ připravovaná debata byla zabrzděna (debatujícímu se narodilo dítě)

▪ nic víc nemáme

▪ Štěpán neví, jestli se mu to chce znovu rozbíhat, má nabídku z jiného časopisu, kam již přispívá

▪ Kačka Sixtová se přihlásila, že by přinášela kratší zprávy ve formě podcastů

▪ Marek Panocha si toho nabral moc a nedává to

▪ Štěpánův návrh: z interní debaty udělat panelovou debatu, natočit to (téma: Romské dějiny)

- Jelda: „prodáme to jako rádio live“

▪ plán rádia: Minimalgruppe Balkan (Mišo) tj. udržet Radio v aspoň v režimu občasného podcastu a

předání know-how
- krizový režim
- Kačka Sixtová

7) Různé
▪ Marta byla v Polsku na konferenci, byla oslovena, zda by se neudělala polsko-česká konference

- organizátoři této konference pořádají konf. cca každý měsíc
- jde o to, vložit do toho naši značku a značku školy
- třeba v Praze, nebo Krakově
- závěr: je to hl. o diplomatické práci, necháme to otevřené, udržíme kontakt
- jde to přes Martu, za spolek jsme se k ničemu takovému zatím nezavázali
- výhledově asi v ZS
- oficiální usnesení výboru: „Why not“ (4/0/0)

8) Závěr

▪ v 19:29 bylo zasedání výboru ukončeno

Za výbor spolku: Lucie Kurusová


